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Sant Sadurní ja té PAM  
 
 
És la primera vegada que s'elabora aquesta eina de 
planificació i gestió municipal que reflecteix les línies 
d'actuació, les propostes i prioritats per aquest 
mandat 2023-2027
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20,4 milions de pressupost 
 
 
El pressupost pel 2025 comptarà amb una partida 
d’inversió de 674 mil euros, el triple que aquest exercici
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Primer Pla d'Actuació de Mandat (PAM) de Sant Sadurní

CASA DE LA VILA
Publicació de l’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia. Editat 
pel Departament de Comunicació de l’Ajuntament.  
D’aquest butlletí s’han imprès 5.500 exemplars.  
Podeu contactar amb el Departament de Comunicació a 
través del correu electrònic: comunicacio@santsadurni.cat 
Dipòsit legal: B 19684-2022

@santsadurni_cat

flickr.com/santsadurni

@santsadurni

facebook.com/AjuntamentdeSantSadurniEls plens municipals ordinaris se celebren el 
darrer dimarts de mes a les 19:30h  i es poden 
seguir en directe a Ràdio Sant Sadurní al 
107.2 FM i via online al web municipal.
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"

Marta Castellví, coordinadora PAM

Redactar i desenvolupar un Pla de Mandat és una gran responsa-
bilitat, però fer-ho sense cap mena de precedent encara ho és més. 
Aquest és el primer PAM que tindrà l’Ajuntament de Sant Sadurní 
i, per tant, farem tot allò que estigui a les nostres mans per estar a 
l’altura d’aquest lideratge que estem assumint. Estem convençuts 
que aquest Pla és una eina que pot marcar un abans i un després en 
aquest Ajuntament, perquè no només reflecteix les prioritats polí-
tiques del govern actual sinó que també planteja un canvi organit-
zatiu ambiciós, on la transversalitat i els objectius compartits siguin 
l’eix de l’estructura municipal. "

És la primera vegada que s'elabora aquesta eina de planifi-
cació i gestió municipal que reflecteix les línies d'actuació, les 
propostes i prioritats per aquest mandat 2023-2027.
 
El mes d’octubre es va presentar el Pla d'Actuació Municipal de l'Ajun-
tament de Sant Sadurní d'Anoia (PAM), amb la presència de l’alcalde, 
Pere Vernet; el primer tinent d'alcalde, Pedro Campos i Marta Castellví, 
coordinadora del projecte, regidora d’administració general, transpa- 
rència, informàtica i noves tecnologies, acompanyats del personal tècnic 
que forma part de la comissió del PAM i d'altres regidors i regidores del 
consistori.

El PAM és el document que reflecteix les línies d’actuació, les propostes 
i les prioritats marcades per l’equip de govern per aquest mandat 2023-
2027. Representa un full de ruta per treballar de manera estratègica i, per 
tant, és un document polític però que, tal com va explicar l’alcalde, comp-
ta amb la concreció tècnica perquè sigui funcional.

La regidora i coordinadora del PAM, Marta Castellví, va explicar que es 
tracta d’un document de consens, resultat de la feina de molts mesos i 
de la bona entesa entre els diferents grups del govern i de l’oposició i la 
bona feina duta a terme per la Comissió del PAM, que també vetllarà pel 
seu compliment.

El PAM

És una eina de planificació, vinculada a la bona governança; de compro-
mís amb els treballadors i de transparència cap a la ciutadania. S’estruc-
tura en 4 eixos estratègics, cadascun d’ells alineats amb els ODS corres- 
ponents: Serveis a les persones; Acció climàtica i territori; Promoció de la 
vila i Organització municipal: un total de 16 objectius estratègics i 55 ob-
jectius específics, que es concreten en 170 accions, totes vinculades a tres 
eixos transversals i que recorren tot el PAM: la perspectiva feminista, la 
transformació verda i l’agenda digital.

Es tracta d’un document viu i adaptable a les noves necessitats que vagin 
sorgint; que compta amb el control i seguiment d’una comissió específi-
ca i amb el suport de Diputació de Barcelona en aquesta primera fase 
d’execució i seguiment i que ha desenvolupat l'eina que permetrà recollir 
l’assoliment de les accions i facilitarà que la ciutadania del municipi pugui 
consultar el nivell i l’evolució del compliment, que actualment ja és del 18% 
gràcies a la feina que s’ha anat fent en paral·lel en algunes accions.

Es pot consultar el PAM i la seva 
evolució a la plataforma que es pot 
consultar a www.santsadurni.cat



Salutació
de l'alcalde

BIBLIOTECA MUNICIPAL 
RAMON BOSCH DE NOYA 
PL. Homenatge Vellesa, 10
93 891 03 25 ext. 5083 
biblioteca@santsadurni.cat
www.bibliosantsadurni.blogspot.com

CAP Sant Sadurní d’Anoia 
C. de Gelida, s/n / 93 818 30 52
                       
CASA DELS AVIS 
Torras i Bages, 16-18
93 891 03 25 ext. 5090
casadelsavis@santsadurni.cat

CENTRE VILARNAU 
Plaça dels Germans Segura Viudas s/n
93 891 03 25 ext. 5092
centrevilarnau@santsadurni.cat

DEPARTAMENT d’Acció Social 
Sant Pere, 36 / 93 891 03 25 ext. 5060
bsocial@santsadurni.cat

MOSSOS D’ESQUADRA 
Maria Montserrat, 2 / 93 657 00 50

OFICINA DE TURISME
Hospital, 21 / 93 891 31 88 
turisme@santsadurni.cat 
www.turismesantsadurni.com 
 
POLICIA LOCAL
Plaça de l’Ajuntament, 1 
93 818 30 22 
policia@santsadurni.cat

RÀDIO SANT SADURNÍ
Pompeu Fabra, 34-36 / 93 891 29 01
radio@santsadurni.cat 
www.radiosantsadurni.cat 

CASAL D’ENTITATS 
Marc Mir, 15 / 93 891 03 25 ext. 5049
casaldentitats@santsadurni.cat

ZONA ESPORTIVA MUNICIPAL 
Passeig de Can Ferrer, s/n 
93 891 03 25 ext. 5079
esports@santsadurni.cat

ÍNDEX SERVEI DE JOVENTUT 
Pompeu Fabra, 34 
93 891 03 25 ext. 5076
index@santsadurni.cat

SERVEIS COMUNITARIS 
(Via pública, parcs i jardins)
Ctra. de Masquefa, s/n / 93 891 30 33
serveis@santsadurni.cat

SERVEI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA
Doctor Barraquer, local 3-5 
93 891 03 25 ext. 2201
socupacio@santsadurni.cat

ARXIU MUNICIPAL
c/ de les Escoles s/n
938910325. Ext. 5046
arxiu@santsadurni.cat

CENTRE FORMACIÓ ADULTS
c/ de les Escoles s/n
938184032
santsadurni@cfavilafranca.cat 
 
OFICINA MUNICIPAL D’HABITATGE
Plaça Coral Infantil “Els Gotims”, s/n
Tel: 93 891 03 25 Ext. #5215 
habitatge@santsadurni.cat 
 
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA
Plaça de Mossen Salvans, 1
Tel: 93 891 08 15

telèfons 
i dades 
d'interès

Vivim temps que ens desafien constant-
ment, tant a nivell individual com col·lectiu. 
El ritme accelerat dels esdeveniments, de 
les responsabilitats que ens envolten i els 
reptes globals i locals fan que ens sentim 
interpel·lats per la ciutadania. 

La manera com tots aquests esdeveni-
ments arriben a peu de carrer, també és 
rellevant. Cal contrastar i analitzar bé tot 
el que ens arriba, separar el gra de la palla 
i tenir les eines i el coneixement necessari 
per, més endavant, poder valorar i actuar 
en conseqüència. 

Els titulars fàcils, el tot o res, les opinions 
sense contrastar o els interessos d’alguns, 
fan que tota la informació ens arribi mala-
ment. Per això ens cal ordre, planificació i 
transparència.

Cal que ens ordenem interiorment per po- 
der ser els agents de canvi i contribuir posi- 
tivament al nostre entorn. Construïm una 
administració forta, tecnificada amb una 
plantilla i un pressupost real i equilibrat per 
prestar el millor servei a la ciutadania. 

Distribuïm el personal d’una manera ra-
cional i dotem de noves eines els departa-
ments del nostre ajuntament per guanyar 
en eficàcia. Canviem la manera de fer més 
pròpia d’altres temps i l’adaptem al mo-
ment actual. En definitiva, evolucionem 
per millorar aquest ordre intern per poder 
establir els objectius.

Hem redactat per primer cop un Pla d’Acció 
de Mandat, on hem plasmat en un docu-
ment públic els objectius d’aquest Govern i 
el grau de compliment d’aquests.  

I tot això ho fem d’una manera transpa- 
rent, posant les eines necessàries perquè 
tota la ciutadania pugui consultar aquesta 
planificació i l’estat del seu compliment en 
temps real.

Amb aquests tres conceptes, ordre, planifi-
cació i transparència, trobem l’equilibri, la 
serenitat i la unió per treballar plegats per 
poder assolir les fites que ens proposem. I 
podem fer front d’una manera responsa-
ble a aquells que no tenen cap mena de 
proposta més enllà del no a tot. 

Pere Vernet
Alcalde de Sant Sadurní d'Anoia

"Planifiquem com mai s’ha planifi-
cat en aquest municipi. Tenim molt 
clar que la planificació ordenada i 
transparent és un exercici de res- 
ponsabilitat cap a la ciutadania 
i el camí més lògic cap a l’assoli-
ment dels objectius de mandat. "
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El pressupost municipal per a l'any 2025: 20,4 milions d'euros
L’Ajuntament de Sant Sadurní comptarà l’any 
vinent amb un pressupost de 20.471.093 eu-
ros, després que la proposta prosperés al ple de 
novembre amb el vot favorable dels tres socis 
de govern, ERC, PSC i En Comú, mentre els tres 
grups de l’oposició van votar-hi en contra.  

La regidora d’Hisenda, Eva Cruces, va ser l’en-
carregada de presentar una proposta “prudent 
i responsable”, que garanteix la cobertura de 
tota la despesa i el correcte funcionament dels 
serveis públics, a partir de l’1 de gener, i que si- 
tua l’Ajuntament en disposició de fer front als 
reptes de futur, impulsar les infraestructures 
que s’estan construint i encarar els nous pro-
jectes dels pròxims anys.

També va detallar que el capítol d’inversions 
incorporava 40.000 euros a l’àrea d’Educació, 
50.000 per a l’arranjament de voreres i arbrat 
urbà, o millores a l’Índex i al Centre Vilarnau, 
entre d’altres. 

El pressupost del 2025 comptarà amb una 
partida d’inversió de 674.000 euros, el triple 
que aquest exercici. La caixa municipal pren-
drà oxigen l’any vinent amb l’ingrés extra de 
gairebé un milió d’euros per l’increment del 
tipus diferencial de l’IBI de les grans empreses 
i la cobertura del servei de residus amb el 100% 
de la taxa, dues de les modificacions més des- 
tacades de les ordenances fiscals.

Pel que fa a les despeses previstes, el capítol de 
personal creix en més de 816.000 euros,  l’apar-
tat de béns i serveis en quasi 1,7 milions amb 
relació a aquest any i el de subvencions aug-
mentarà en 226.000€.

A diferència d’anys anteriors en què l’Ajunta-
ment aprovava un pressupost inicial parcial 
al qual incorporava modificacions de crèdit i 
romanent de tresoreria durant l’exercici, el de 
2025 ja fa una estimació global de tot l’any, 
amb una previsió que es mourà en xifres simi- 
lars al de tancament del 2023. Pel que fa al del 
2024, encara amb dades estimades, també 
podria rondar els 20 milions d’euros.

Oposició

Cap dels grups de l’oposició va acompanyar 
la proposta del govern. Mari Carmen Díaz, 
portaveu del Partit Popular, va insistir en la 
seva defensa d’ajustar la despesa i de nou va 
mostrar-se contrària a l’augment dels impostos 
com a única fòrmula per a equilibrar els comp- 
tes municipals.
Des de la CUP, la seva portaveu, Arantxa 
Fernández, va considerar que el pressupost pre-
sentat per l‘executiu local s’allunya de la línia 
que defensa la seva formació. Va considerar ex-
cessiva la partida i aposta per turisme, mentre 
va reclamar més recursos per d’altres àrees com 
les d’habitatge, medi ambient, comunicació, 

participació ciutadana o eficiència energètica.  

També va mostrar la seva disconformitat per la 
posició tèbia del govern en relació a la remo- 
delació de la casa pairal de Can Guineu o en la 
voluntat de destinar l’1% del pressupost a coo- 
peració.

Ton Amat, portaveu de Junts per Sant Sadurní, 
va assenyalar la manca de voluntat negocia- 
dora del govern tant en l’apartat de les orde-
nances com amb el pressupost. Va lamentar 
que s’hagin impulsat augments “desmesurats” 
en els impostos per intentar equilibrar de cop el 
pressupost, sense ajustar les partides de despe-
sa.

També va apuntar que la seva formació té un 
altre model i prioritats i va trobar a faltar més 
recursos a la via pública, en acció social i habi- 
tatge, subvencions a les entitats esportives o el 
Tercer Món, alhora que va demanar al govern 
una reflexió en el repartiment dels recursos a 
àrea de Cultura i Festes, a la fira del Cavatast 
i un replantejament en algunes inversions. I es 
va proposar reformular la Fundació Parera per 
recuperar els objectius originals i l’esperit de fo-
ment cultural amb què es va crear.

INGRESSOS DESPESES

Cap. 1 Impostos directes 9.049.093€ Cap. 1 Personal 9.425.553€

Cap. 2 Impostos indirectes 440.000€ Cap. 2 Béns corrents i serveis 7.204.695€

Cap. 3 Taxes, preus públics i altres ingressos 4.391.213€ Cap. 3 Despeses financeres 151.067€

Cap. 4 Transferències corrents 6.091.812 € Cap. 4 Transferències corrents 2.347.933€

Cap. 5 Ingressos patrimonials 182.529€ Cap. 6 Inversions reals 674.048€

Cap. 7 Transferències de capital 117.440€ Cap. 7 Transferències de capital 25.000€

Cap. 8 Actius financers 5€ Cap. 8 Actius financers 5€

Cap. 9 Passius financers 200.000€ Cap. 9 Passius financers 552.789€

Pressupost municipal 2025



La taxa de residus augmentarà un 67% 
per donar compliment a la legislació. 
El rebut domèstic del porta a porta serà 
l'any vinent de 297 €.

Bonificacions del 30% si es fa com-
postatge i de fins al 50% segons la renda. 

I el ple municipal del mes d’octubre va aprovar 
les ordenances fiscals i taxes per l’any 2025, 
que aplicaran, entre d’altres, un augment a l’IBI 
industrial a les empreses amb el valor cadastral 
més alt i d’un 67% de la taxa de residus per do-
nar compliment a la legislació.

La proposta general d’ordenances del govern 
d’ERC, PSC i En Comú va comptar amb el vot 
negatiu dels tres grups de l’oposició, mentre 
Junts per Sant Sadurní i la CUP es van abstenir 
en la modificació de la taxa de residus, que es 
presentava per separat.

La regidora d’Hisenda, Eva Cruces, va explicar 
que l’augment del rebut de residus era d’obli- 
gat compliment per tal d’atendre la llei, que exi- 
geix que la taxa sigui no deficitària i cobreixi 
el 100% del cost del servei. També va apuntar 
la possibilitat que les famílies es bonifiquin un 
30% si fan compostatge domèstic, i fins a un 
50% segons la situació socioeconòmica, tenint 
en compte la renda.

L’IBI industrial a les grans empreses s’incre-
mentarà un 63% aplicant-hi el tipus més alt, i 
deixant fora d’aquesta revisió al petit teixit pro-
ductiu i el comerç.

La modificació de les ordenances, 
al detall

El canvi més significatiu de les ordenances 
fiscals del 2025 serà l’augment d’un 67% de 
la taxa de residus per tal d’ajustar-la a la Llei 
7/2022 de residus i sòls contaminats, que obli- 
ga als ajuntaments a partir de l’any vinent 
i seguint la directiva europea, a què el rebut 
suporti el 100% el cost real del servei de recolli-
da, transport i tractament dels residus. Fins ara 
la taxa de residus absorbia només una part del 
pressupost del servei. El 2024, tot i l’increment 
del 20% que ja es va aprovar, la cobertura no 
supera el 61%, i ha calgut continuar comple-
mentant la diferència amb altres ingressos mu-
nicipals, provinents de l’IBI, una situació que ja 
no es podrà prolongar l’any vinent.

En dos anys la taxa de residus domèstics 
s’haurà doblat fruit de l’acceleració forçada per 
l’aplicació de la llei, passant dels 148,25 € del 
2023 als 297,09 € que registrarà l’any vinent.

Bonificacions i ajuts 

L’Ajuntament oferirà bonificacions sobre la taxa de residus del 25% i el 50% a aquelles famílies amb 
condicions socioeconòmiques més desfavorables, en funció de la renda. A més, aquelles famílies 
amb la taxa domiciliada poden fraccionar la despesa en quatre rebuts anuals.
I una bonificació d’un 30% a la Taxa de Residus si es fa compostatge domèstic.

Altres ordenances

Pel que fa a la resta d’ordenances, es revisen els preus de la piscina amb un augment del 5% dels 
abonaments individuals i un 10% els familiars.

A l’impost de vehicles es deixarà de bonificar l’impost als propietaris de models de més de vint-
i-cinc anys no catalogats com a històrics, i es mantenen les reduccions per als vehicles elèctrics, 
híbrids i els històrics acreditats.

A la Casa dels Avis, s’ha aprovat unificar els preus per als residents admesos a partir de l’1 de gener 
de 2022. Pel que fa al bus urbà, el bitllet senzill passarà de dos euros a un. S’eliminaran els títols 
propis de la T-10 i la T-Jove, i es mantindran les exempcions per a persones jubilades, pensionistes 
en viudetat sense cap ingrés i persones amb un grau de discapacitat a partir del 33%, indepen- 
dentment de la mobilitat.

En l’impost sobre construccions i obres, s’ajustarà el mòdul bàsic a la normativa aplicable que 
recomana el col·legi oficial d’arquitectes.

També s’introduiran novetats, algunes de caràcter tècnic i d’altres per unificar criteris en taxes com 
la de llicències urbanístiques o del servei de grua, o al centre de serveis a les empreses Nexes.

Valoració de l’oposició

El Partit Popular va mantenir la seva posició ferma d’apostar per la no pujada d’impostos i va 
insistir en la necessitat de retallar les despeses i contenir el pressupost municipal.

La CUP, per la seva banda, va afirmar que la pujada de l’IBI industrial a les grans empreses arri-
ba tard i que l’augment només servirà per quadrar el pressupost. Va acusar el govern de no tenir 
rumb i va reclamar canvis en el servei de residus i aplicar mesures reals per reduir la generació de 
brossa i aplicar el pagament per generació. També va demanar un major esforç al govern a l’hora 
de comunicar-se amb la ciutadania per tal d’explicar i fer pedagogia sobre la gestió dels recursos 
públics i els serveis.

En darrer terme, Junts per Sant Sadurní va agrair el gest del govern de retirar la proposta inicial 
d’augmentar un 5% l’IBI urbà, però va ser crític amb la gestió del govern i l’augment desmesurat 
d’alguns impostos, com la taxa de residus o de l’IBI industrial, en què plantejaven un augment 
progressiu i no tan dràstic.

25%         50%                                            30%

famílies amb condicions socioeconòmiques  
més desfavorables, en funció de la renda 

famílies que facin  
compostatge
domèstic

A més, aquelles famílies amb la taxa domiciliada poden fraccionar la 
despesa en quatre rebuts anuals.

Les ordenances fiscals del 2025 revisen l'IBI industrial a les grans 
empreses i el servei de residus
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Calendari fiscal
Data Inici Vol. Data Fi Vol. Data Domic.

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 1A FRACCIÓ-DOMICILIATS                       02/05/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 2A FRACCIÓ-DOMICILIATS                       01/07/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 1A FRACCIÓ                     02/05/2025 04/07/2025 01/07/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 3A FRACCIÓ-DOMICILIATS 01/09/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 4A FRACCIÓ-DOMICILIATS 03/11/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES URBANS - 2A FRACCIÓ 01/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES RÚSTICS                                               02/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES RÚSTICS CONSTRUÏTS                                    02/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA                                        03/03/2025 05/05/2025 02/05/2025

IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES                                              16/09/2025 18/11/2025 03/11/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS - 1A FRACCIÓ-DOMICILIATS                    02/05/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS -2A FRACCIÓ-DOMICILIATS                    01/07/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS - 1A FRACCIÓ                                02/05/2025 04/07/2025 01/07/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS -3A FRACCIÓ-DOMICILIATS                    01/09/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS -4A FRACCIÓ-DOMICILIATS    03/11/2025

TAXA PER GESTIÓ DE RESIDUS DOMÈSTICS -2A FRACCIÓ 01/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

TAXA PER MANTENIMENT DE CEMENTIRI MUNICIPAL                                      02/05/2025 04/07/2025 01/07/2025

TAXA PER ENTRADA DE VEHICLES-GUALS                                               01/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

TAXA PER EXHIBICIO DE RÈTOLS                                                     01/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

TAXA PER PARADES EN TERRENYS ÚS PÚBLIC - 1A FRACCIÓ                              02/05/2025 04/07/2025 01/07/2025

TAXA PER PARADES EN TERRENYS ÚS PÚBLIC - 2A FRACCIÓ 01/09/2025 05/11/2025 03/11/2025

Els vestidors i la graderia del camp 
de futbol, a punt

A principis de 2025, la primera fase de remodelació del camp de futbol 
arribarà a la seva fi després d’un llarg i complex procés de construcció 
que ha viscut importants contratemps des que van començar les obres 
l’agost de 2022.

Durant el mes de gener de 2025 es posarà en marxa l’edifici dels vesti-
dors, que inclou deu estances de vestidor, dos magatzems, quatre vesti-
dors per a àrbitres, una farmaciola i dos despatxos. També hi haurà una 
graderia sobre elevada amb accés des del Passeig Baríton Matias Ferret i 
a través d’unes escales pel carrer Gelida.

Al febrer s’espera tenir enllestida la urbanització del carrer que connecta 
els accessos a la graderia i a la piscina municipal. La vorera que dona al 
lateral del camp s’ampliarà considerablement, passant dels poc més de 
dos metres actuals a trams d’entre 7 i 10 metres.

El cost d’aquesta primera fase s’ha situat en 1,9 milions d’euros, als quals 
cal afegir uns 200.000 euros per a la nova estació transformadora.
També el 2025, l’Ajuntament confia a iniciar la segona fase de la cons- 
trucció, que consistirà en la substitució de l’actual gespa i l’ampliació del 
camp de joc. Aquesta actuació també contempla un nou sistema de re-
cuperació de les aigües pluvials i l’eliminació dels actuals mòduls prefa- 
bricats. Es preveu, a més, la construcció de l’edifici social a la banda del 
Passeig Baríton Matias Ferret, que inclourà una recepció i zona de control, 
un bar amb terrassa, zona de serveis, magatzem, una aula de formació 
i una pèrgola de protecció a la zona central de la graderia. La façana de 
l’equipament serà completament remodelada amb la urbanització defi- 
nitiva, un cop s’enderroqui l’antiga estació transformadora.

Les dificultats derivades de la construcció i el soterrament d’una nova 
estació transformadora, que donarà servei a la instal·lació, així com el 
context econòmic, que va desajustar el pressupost i l’abast de les obres, 
han afectat de manera molt severa el desenvolupament de la primera 
fase d’aquesta actuació, que s’ha prolongat prop de dos anys i mig.



Aquests dies s'han enllestit els treballs de refor-
ma i rehabilitació de diversos espais de la Casa 
dels Avis, una obra que va començar a la prima-
vera de 2023 i que s'ha prolongat durant apro- 
ximadament un any i mig.

Les obres han comptat amb un pressupost 
d'1,13 milions d'euros (IVA inclòs) i han consistit 
en l'actualització de les instal·lacions segons les 
noves mesures i normatives en matèria de pre-
venció d'incendis, evacuació i senyalització, així 
com en la millora de la bioseguretat sanitària 
dels edificis. També s'ha actuat per optimitzar 
la capacitat operativa, funcional i qualitativa 
dels espais i dels serveis que integren el fun-
cionament del centre.

Durant la durada de les obres s'ha establert un 
exhaustiu i curós programa d'actuació, que ha 
posat especial èmfasi a garantir el benestar i el 
confort dels residents durant tot el procés de re-
modelació. S'han pres les mesures necessàries 
per assegurar que les afectacions fossin les 
mínimes possibles i que es mantingués la qua- 
litat de l'atenció i dels serveis durant aquesta 
etapa de rehabilitació.
En futures actuacions, es contempla també 
la millora de l'eficiència energètica de l'edifici, 
amb inversions en els aïllaments i tancaments, 
instal·lacions d'energies renovables per a l'auto-
consum i la renovació integral dels acabats de 
les dependències dels residents.
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Durant el mes de desembre les instal·la-
cions aquàtiques de la piscina municipal i 
la sala de musculació de la Zona Esportiva 
han hagut de tancar a causa d’unes obres 
de reparació i millora.

L’actuació ha consistit en la substitució de 
parts de l’estructura que subjecta el siste-
ma de climatització interior de la piscina 
coberta, així com el sanejament i reparació 
d’estructures i pilars que sostenen el sostre 
de l’espai i de la sala de depuració.

La humitat i les temperatures elevades que 
es registren a l’interior dels equipaments 
d’aigua han anat desgastant i afectant 
amb els anys molts dels elements metàl·lics 
i d’acer, així com d’altres, i es fa necessària 
la substitució i reparació de diverses peces 
i materials.

Les obres s’han dut a terme mitjançant 
tècniques de treball vertical i també 
caldrà buidar els vasos i aturar els sis-
temes de depuració, motius que faran 
inviable l’ús de les instal·lacions aquà-
tiques durant el temps que es prolongui 
la intervenció. També s’aprofitarà l’atu- 

rada per fer tasques de manteniment, mi- 
llora i condicionament a la sala de muscu-
lació. El cost total de la intervenció supe- 
rarà els 46.500 euros.

L’actuació no tindrà afectació en el pavelló 
municipal, que mantindrà la seva activitat 
esportiva habitual.

Compensació i retorn de la quota

L’Ajuntament de Sant Sadurní compensarà 
les persones usuàries de la instal·lació i als 
inscrits a activitats aquàtiques dirigides 
i cursets amb la reducció proporcional de 
les quotes de l’any 2025 a causa d’aquest 
tancament de la ins-tal·lació durant el mes 
de desembre.

Amb tot, aquells usuaris que optin per 
reclamar el retorn poden tramitar-ho tele-
màticament a través de la Seu Electrònica 
de l’Ajuntament a:
santsadurni.cat/quotapiscina.

L'Ajuntament demana disculpes per les 
conseqüències i perjudicis que pugui oca- 
sionar aquest tancament.

Millora de la bioseguretat
 
Un dels aspectes en què més s'ha incidit aques-
ta remodelació ha estat en la millora de la 
bioseguretat i el funcionament de l'edifici. En 
aquest sentit, s'han redissenyat espais per se-
parar i reforçar els circuits higiènic-sanitaris, 
com els de la bugaderia i la cuina, així com les 
zones de residents i personal treballador.

També s'ha instal·lat un segon ascensor por-
ta-lliteres, que augmentarà les prestacions en 
la mobilitat de les persones usuàries, així com 
banys adaptats per a persones amb discapa- 
citat i magatzems sectoritzats, entre altres mi-
llores.
En l'apartat de seguretat i prevenció, cal remar-
car la instal·lació d'una escala d'emergència 
a un dels laterals de l'edifici de la residència. 

També s'ha recuperat i redistribuït l'espai de la 
sota coberta de l'antic hospital, i s'ha restaurat 
la façana de l'ampliació de l'edifici realitzada fa 
gairebé cinquanta anys. En total, la remode- 
lació realitzada en les cinc plantes de la Casa 
dels Avis i les tres de l'antic hospital ha suposat 
una intervenció en una superfície de 2.282 m².

L'Ajuntament agraeix sincerament la col·la- 
boració, comprensió i bona predisposició dels 
usuaris, famílies i personal de la Casa dels Avis 
durant tot aquest període de convivència amb 
les obres de remodelació.

Els regidors i regidores del consistori, en-
capçalats per l’alcalde i acompanyats pel tècnic 
d’urbanisme municipal encarregat de la refor-
ma i la directora del centre van fer una visita 
d’obra el passat 11 de desembre.

Finalitzen les obres de 
reforma i millora de la 
Casa dels Avis

Actuacions de millora 
a la piscina municipal 



Júlia Rosa, nova regidora de l'Ajuntament 

Es presenta el primer 
Pla de Discapacitat 
de Sant Sadurní
El passat 3 de desembre es va presentar al 
Casal d'Entitats el primer Pla de Discapacitat 
de Sant Sadurní, amb la presència de l'alcalde, 
Pere Vernet i la regidora d'Acció Social, Meritxell 
Borràs, que va destacar la importància de la in-
clusió social, que és l'objectiu principal d'aquest 

pla, així com facilitar  les accions i actuacions 
necessàries i estratègiques per donar resposta 
a les necessitats actuals i futures del col·lectiu 
de persones amb discapacitat.

L'ajuntament, junt amb famílies de per-
sones amb discapacitat i professionals 
d'aquest àmbit, han elaborat aquest docu- 
ment, aprovat pel ple municipal, que té com a 
principals valors una visió integral, transversal 
i inclusiva de la discapacitat; la perspectiva de 
gènere; la participació dels diferents agents i 

una gestió eficient, sostenible i de qualitat, cor-
responsable, col·laborativa i coordinada, entre 
d’altres.

Durant el mes de gener es posarà en marxa la 
Taula de discapacitat, un grup de treball i de 
debat amb totes les persones que hi vulguin 
participar.
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Júlia Rosa Fuster va prendre possessió de l'acta 
com a nova regidora de l'Ajuntament de Sant 
Sadurní en un ple extraordinari el mes de no-
vembre, substituint a Marina Agudelo, que va 
presentar la seva renúncia al càrrec i les matei-
xes competències que la seva antecessora, les 
regidories de Gent Gran i Comunicació, a més 
de portaveu del Govern i del grup municipal del 
PSC.

Nascuda al 1991 a Torroella de Montgrí, i sa-
durninenca d'adopció des del 2017. Actualment, 
desenvolupa funcions de gerència, sommelier, 
enoturisme, recursos humans i serveis jurídics 
al negoci familiar, compaginant-ho amb la 
gestió d’assumptes legals com a advocada 
autònoma.

Les Fires i festes al voltant del 8 de setembre i la 
Festa Major a finals de novembre van omplir de 
cultura i de gresca els carrers de Sant Sadurní.

25N

Nadal il·lusionant amb el comerç
de Sant Sadurní 

La regidoria de comerç de l’Ajuntament i SOM Sant Sa-
durní, en el marc d’un pla de dinamització anual treba- 
llat conjuntament, han impulsat la campanya de Nadal 
«Il·lusiona’t. Viu el carrer, viu el comerç» amb premis, ac-
tivitats al carrer, jocs, música, el Tió popular, xocolatada 
i llum.

El tret de sortida el va donar l'acte d’encesa de l’arbre i 
les llums de Nadal, que va comptar amb les actuacions 
de les acadèmies de ball locals New Air, Banjara i Cas-
cavells, i del cor de gospel Etnosons.

La plaça de l'Ajuntament va 
acollir aquest dilluns diver- 
ses activitats commemora-
tives i reivindicatives amb 
motiu del Dia per l'eradi-
cació de la violència envers 
les dones.

FIRES i FESTA MAJOR  

L'Ajuntament us desitja bon any!



Un año más y seguimos en las 
mismas. Nos suben los impues-
tos para hacer frente,  mayorita- 
riamente, a los gastos corrientes 
del Ayuntamiento. 

Las familias, autónomos y 
empresarios equilibran sus 
economías y reducen sus gastos 
para  adecuarlos a los ingresos 
que generan. Nuestro Ayun-
tamiento en cambio lo hace au-
mentando  los Impuestos, así 
nos incrementan un 67% la tasa 
de basuras, aludiendo que obliga 
Europa.  No, Europa no obliga, 
esto es un “Tasazo” del Gobierno 
de Sánchez. La Comisión Euro-
pea ha  desmentido al Gobierno 
de Sánchez: el “tasazo” de basu- 
ras no lo impone ninguna directi-
va de  la UE. 

El PP fuimos el único partido que 
votó en contra de este incremen-
to, al ver que no se  compensaba 
a los ciudadanos con la bajada 
de otros impuestos, a fin de no 
ahogarles más. 

El PP hemos votado en contra 
de los PRESUPUESTOS para el 
2025, ya que exigimos reducir los  
gastos y no utilizar el aumento de 
los impuestos a los ciudadanos y 
empresas como única  fórmula 
para equilibrar las cuentas mu-
nicipales. 

El PP continúa trabajando por el 
bienestar de los ciudadanos de 
Sant Sadurní, escuchando sus  
inquietudes y gestionándolas 
para darles solución: 
El estado de las aceras, que las 
hace intransitables en muchas 
calles. Situación penosa del  ar-
bolado, tanto la poda como la 
falta de nuevo arbolado pensan-
do en sombras para las olas  de 
calor de cada verano. Dejadez 
en plazas y parques, como el 
antiguo parque de la Vilarnau,  
donde dejaron los anclajes de los 
columpios, con vallas y macetas 
en mal estado. La falta de luz  
y seguridad en el Parque de la 
Bóbila, como en otras zonas del 
pueblo. El deplorable estado de  
las pistas de tenis, con okupas, 

donde con poca inversión ya po-
drían estar en marcha. Y así con  
tantas otras muchas cosas. 

Son 11 los miembros que gobier-
nan, 3 a dedicación plena y 5 al 
75%. No vemos que tanta  dedi-
cación, con el incremento de suel-
dos que supone, se haya trasla-
dado en una mejora del  estado 
del pueblo. 

Nos oponemos a esta manera de 
hacer política de este Gobierno. 
Estamos a la disposición de to-
dos los vecinos para trabajar por 
un Sant Sadurní mejor para  to-
dos. 

Aprovechamos para desear a to-
dos los Sadurninencs un FELIZ 
2025, lleno de amor, salud y  tra-
bajo para todos!

diazgc@santsadurni.cat
santsadurnipp@gmail.com

 
@ppsantsadurni 

Sant Sadurní i el 
problema de 
l'habitatge

No és cap secret que la crisi de 
l’habitatge és un dels principals 
problemes que pateix la majoria 
de la població de Sant Sadurní.
L’oferta és reduïda —tant en les 
opcions de compra com, sobretot, 
en les de lloguer— i els preus són 
molt elevats en relació amb els 
ingressos dels nostres convila-
tans i convilatanes, que han patit 
augments molt importants en 
els darrers anys. Tot plegat con-
verteix el dret a l’habitatge, que 
hauria de ser bàsic i no un luxe, 
en un dret difícil d’exercir per a 
molts. Una mostra d’això són les 
cues de sol·licitants per accedir a 
un habitatge de protecció oficial 
o de sol·licitants de la borsa de 
mediació.

Aquesta no és només una crisi lo-
cal, sinó que afecta bona part del 
país. En el nostre cas, està agreu-
jada per unes característiques 

concretes, entre elles la proxi- 
mitat a Barcelona i al conjunt de 
l’àrea metropolitana, que expul-
sa veïns i veïnes cap a segones i 
terceres conurbacions urbanes. 
Ara bé, aquest context no exi-
meix el govern de Sant Sadurní 
de fer la seva feina, que és desen-
volupar una política d’habitatge 
ambiciosa i centrada en el Pla 
Local d’Habitatge 2021-2026.

El pla determina la problemàtica 
actual i els reptes als quals cal fer 
front, centrant-se en el foment 
de l’habitatge de lloguer i l’incre-
ment de l’habitatge assequible. 
El document conclou que neces-
sitem 100 pisos d’habitatge so-
cial en el període 2021-2026 per 
fer front a l’emergència habita- 
cional. D’aquests, quants se 
n’han fet i/o adquirit? 
Especialment paradigmàtic és el 
cas dels 32 habitatges de l’avin-
guda Francesc Macià, que ha- 
vien d’estar llestos el 2022, i dels 
quals encara no s’han fet ni els 
fonaments. Una obra aturada 

més d’aquest govern municipal, 
sumada al camp de futbol i a 
tantes altres.

Una dada a destacar és que Sant 
Sadurní compta amb 61 pisos 
buits de grans tenidors. Malgrat 
que celebrem que s’adoptés la 
nostra proposta d’un 150% de 
recàrrec de l’IBI a aquests pi-
sos, exigim mesures comple-
mentàries.

Cal destacar que la darrera en-
questa de percepció ciutadana 
de la Diputació de Barcelona 
situa l’accés a l’habitatge com el 
cinquè problema més greu, men-
tre que la gestió política munici-
pal ja n’és el segon.

cupsantsadurni@gmail.com

 

@cupstsadurni

facebook.com/CupStSadurni
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@CUPStSadurni



Tanquem un altre any 

Amb l’Índex molt actiu, amb la 
36a edició de l’Istiu i amb tres 
grups (un d’ells local) que ens 
han fet ballar i gaudir de la músi-
ca i l’espectacle. Un Fesestiu, ple 
d’activitats per no avorrir-se i tro-
bar-se amb nous amics. L’Escol-
ta Jove ja consolidat, per a donar 
suport i acompanyament emo-
cional a un total d’uns 190 joves 
de la vila. El teatre, amb La Força 
del Teatre, que és una proposta 
de participació social, on els i les 
joves poden deixar volar la seva 
imaginació i que aquest proper 
any, la tornarem a portar enda-
vant. Jocs de taula, tallers i xer-
rades, tant per a joves com per 
a famílies, orientació acadèmica 
i professional, suport a l’estudi, 
Escape Room... i aquesta tardor 
hem començat amb les tardes 
de cinema, on els joves trien la 
pel·lícula per a veure-la. Hem 
pogut aconseguir que l’Index es-
tigui obert cada tarda fins a les 
20 hores, perquè els i les joves 
de la vila tinguin el seu espai de 

referència i perquè puguin prepa-
rar moltes coses noves per al 
proper 2025. 

A Esports tenim bastants fronts 
oberts. Les obres de la piscina 
on ja s’han substituït les sub- 
jeccions dels tubs de clima-
tització i el condicionament dels 
pilars i estructures de la piscina 
coberta, una obra que ja s’hauria 
d’haver fet fa bastant de temps i 
que no entenem per què s'havia 
obviat en anteriors mandats.

Tanmateix, que la coberta del 
pavelló de la piscina, on hi ha 
moltíssims degotalls que fan im-
practicable la pràctica de qual-
sevol esport, amb perill de lesions 
per als esportistes i que també es 
van obviar en el passat. En breu 
es canviarà tota la claraboia i 
s'arranjaran les filtracions de la 
teulada, d’aquest pavelló i del de 
l'Olímpic de l’Ateneu, on la cober-
ta es va fer nova, i ha resultat una 
total decepció i complicació per a 
la pràctica de l’hoquei.

Esperem poder acabar totes 
aquestes intervencions el més 
aviat possible i que a Sant Sa-
durní es pugui practicar esport de 
manera segura. 

Estem convençudes en què cal 
tirar endavant i fer tot el possible 
per al 2025.

Renovem la passió 
per Sant Sadurní

Ha estat, sens dubte, un any 
intens pel PSC. En l’anterior 
número del Casa de la Vila es va 
comunicar l’entrada al Consis-
tori del nostre Grup Municipal a 
través d’un acord amb Esquer-
ra i Comuns que asseguraria un 
govern estable, responsable i 
compromès per a Sant Sadurní, 
amb les persones al centre de les 
nostres polítiques. Ara que hem 
tancat l’any, portant deu mesos 
dins l’equip de Govern, estem 
orgullosos de la feina feta, d’ha-
ver ordenat i reorganitzat alguns 
aspectes i reafirmant-nos en el 
nostre compromís ferm envers el 
poble.

En aquest últim trimestre de 
2024 hi ha hagut moviments a 
les Regidories sota responsabili-
tat del PSC després de la decisió 
de la nostra companya Marina 
Agudelo de fer un pas al costat, 
cosa que va tenir com a inevi-
table conseqüència l’entrada al 
Govern de la següent en les llistes 
socialistes, la Júlia Rosa. Aquest 

fet només ha implicat un canvi 
en la persona al capdavant de les 
Regidories de Comunicació i Gent 
Gran, sense que amb aquest 
moviment s’hagin vist afectades 
les polítiques a desenvolupar, i 
mantenint així la línia d’actuació 
amb què ens vam comprometre i 
que suposa una característica de 
la nostra manera de fer. 

La Júlia és filla adoptiva de Sant 
Sadurní, té 33 anys i ha estat 
mare per segona vegada fa poc 
més de tres mesos. Va estudiar 
Dret i posteriorment el Màster Su-
perior de Sommelier, i actualment 
està treballant al celler familiar 
exercint funcions de gerència que 
compagina amb l’advocacia. Ara, 
a més, és la responsable de les 
Regidories de Comunicació i Gent 
Gran, d’importància cabdal en el 
nostre municipi, i exerceix també 
les funcions de portaveu del Grup 
Municipal i portaveu del Govern, 
així com la 4ª tinença d’alcaldia.

En aquest sentit, aquest inici 
d’any, veurem finalitzats bona 
part dels projectes que van que-
dar a mig fer o aturats en l’an-
terior legislatura, i que es van 

reprendre amb la nostra entrada 
al Govern. Mantenim el compro-
mís ferm de continuar aquesta 
línia d’actuació que aposta pels 
projectes que millorin la vida als 
sadurninencs i sadurninenques.

Finalment, volíem agrair nova-
ment la implicació, la feina i es-
forços que la nostra companya 
Marina ha portat a terme en la 
nostra agrupació i dins l’Ajunta-
ment aquests darrers anys, i per 
haver propiciat un relleu fàcil i 
planer en les funcions que fins 
ara havia desenvolupat.

Aprofitem aquestes dates per 
desitjar a tota la ciutadania una 
feliç entrada al 2025!
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ssadurniencomu@gmail.com

 

@sant_sadurni_en_comu

facebook.com/santsadurniencomu

@SantSadurniComu

camposop@santsadurni.cat 

 

@pscsantsadurni

facebook.com/sadurnineja

@PereCampos73



Un pressupost sense 
ànima

En el ple de novembre, el govern 
municipal va aprovar el pres-
supost per al 2025. Com sem-
pre, sense negociar, amb només 
deu dies perquè  els grups de 
l’oposició poguéssim estudiar-lo 
i fer propostes. 

Amb el nou pressupost el Govern 
explica que han quadrat les xifres 
i ja no caldrà recórrer al romanent 
per cobrir les despeses ordinàries. 
No és que s‘hagi obrat un mi- 
racle, sinó que en el ple de l’oc-
tubre, confiant que la memòria 
ciutadana sigui breu a tres anys 
de noves eleccions, va fer un in-
crement sense precedents de les 
taxes de la brossa i de l’IBI indus-
trial. Si més no, en el darrer mo-
ment va incloure la proposta de 
Junts de no incrementar l’IBI als 
particulars. En altres municipis 
de l’Alt Penedès, els governs re-
duït aquest IBI per no castigar les 
butxaques de les famílies.

És un pressupost per anar tirant, 
que permetrà pagar les factures 
de la brossa, la llum i dels di- 
ferents serveis municipals, les 
nòmines dels treballadors muni- 
cipals i, només faltaria, de l’one- 
rós equip de govern.

Però a un govern municipal cal 
demanar-li més, sempre, per re-
vertir els endarreriments en equi-
paments. És el que va començar 
a fer Junts en el mandat anterior 
posant en marxa obres a l’Ate- 
neu, al camp de futbol i en di-
versos carrers i places, i que s’ha 
alentit en aquest mandat. És el 
que hi ha quan tens un amb un 
govern que viatja amb ànima de 
RENFE: el pla de reforma de les 
voreres, la partida de cooperació, 
la restauració de la capella d’Es-
piells s’han esvaït, i seguim espe-
rant la recuperació de la caserna 
anunciada fa dos anys que ara 
sabem que no serà cost zero. Al-
menys, les obres del camp de fut-
bol semblen a punt de finalitzar... 
un cop s‘han arraconat parts es-
sencials com són la seu social i 
les pistes de futbol 7 i futbol sala. 

Una novetat és la partida per fer 
retocs a l’edifici de la brigada. La 
realitat és que aquest espai re-
queriria un replantejament inte-
gral, fins i tot de la seva ubicació. 
Si el referent ha de ser aquest, no 
cal fer-se gaires il·lusions amb 
els anuncis del pla d’acció per al 
mandat, amb el teatre de l’Ate-
neu i un nou pavelló esportiu com 
a grans promeses, però sense 
explicar els costos, el sistema de 
finançament, els terminis o les 
prioritats. 

A faltar d’ànima, bon any i ànims 
per al 2025, als sadurninencs, 
a les sadurninenques i, no els 
oblidem, a la gent del País Va-
lencià.

2025, un any de 
reptes per Sant 
Sadurní

Iniciem un nou any, i des d’Es-
querra Republicana ho fem amb 
la feina feta: fruit d’una gestió res- 
ponsable, en els últims dos anys 
hem aconseguit revertir la situa- 
ció de dèficit que arrossegàvem, 
i avui podem comptar amb un 
pressupost municipal de més de 
20 milions d’euros. Això ens per-
metrà seguir oferint bons serveis 
al conjunt de la ciutadania, així 
com també dur a terme una sèrie 
de grans projectes que seran clau 
en el futur de la nostra vila a llarg 
termini.

Amb aquest pressupost per al 
2025, reafirmem el nostre com-
promís amb una gestió res- 
ponsable i eficaç, amb la sosteni-
bilitat financera, el benestar de la 
ciutadania i la millora contínua 
dels serveis públics. És un pres-
supost que té l’objectiu de conti- 
nuar avançant cap a un po-

ble més fort, modern i dinàmic, 
posant especial atenció a les 
polítiques socials, culturals i 
econòmiques del municipi.
Aquest ha de ser l’any de la 
culminació, per fi, d’obres ja ini-
ciades des de fa mesos, i que 
són necessàries pel desenvolu-
pament del municipi, com la re-
modelació de la zona esportiva, 
però també de la planificació i 
projecció de noves infraestruc-
tures igualment necessàries, 
amb l’espai polivalent al capda-
vant. Tot això sense oblidar les 
persones i les seves necessitats 
del dia a dia, per qui no deixem 
de treballar per tal de donar-hi 
resposta. Iniciatives com el Pla 
de Discapacitat (presentat a fi-
nals de l’any passat), el taller 
ocupacional per persones amb 
altres capacitats, la instal·lació 
d’umbracles a les escoles i la 
pacificació dels seus entorns són 
projectes que aquest any comen-
cen a veure la llum, i ens acosten 
cap a aquesta construcció d’una 
societat més justa i basada en els 
valors republicans.

Treballem colze a colze i incansa-
blement amb tots aquells col·lec-
tius i espais que enriqueixen i fan 
créixer el conjunt del municipi, 
com els comerciants, les enti-
tats, les associacions i els con-
sells de participació. Tenim un 
any ple de reptes per endavant, 
i els volem entomar amb il·lusió i 
des d’on sempre hem estat, que 
és al costat dels veïns i veïnes. 
Escoltant les seves propostes i 
inquietuds de primera mà, estem 
convençuts que cada dia podem 
construir un Sant Sadurní millor. 
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La mostra de cava i gastronomia torna a rebre una valoració 
molt alta per part del públic i els expositors 

L’estudi d’impacte econòmic realitzat per l’agència The Whatsons Opinió 
Pública sobre la darrera edició del Cavatast reforça el model actual de la 
mostra de cava i gastronomia, que es manté en xifres molt similars pel 
que fa a l’estimació del nombre de visitants i a l’alta valoració del públic 
i dels expositors.

En una enquesta presencial realitzada durant els dies de Cavatast a 411 
persones assistents a la fira, es dibuixa un perfil de visitant molt sem-
blant al de les darreres edicions. L’edat mitjana del públic assistent es 
troba en els 45,2 anys, amb un 27% de visitant local i un 17% de la resta de 
la comarca. El 30% provenen de la ciutat de Barcelona i l’àrea metropoli-
tana i un 15% de la resta de la província. I del total, un 12% van visitar Sant 
Sadurní per primera vegada amb motiu del Cavatast.

Aquestes dades sobre la procedència dels visitants satisfan a l’orga- 
nització, que subratlla positivament la repercussió de la mostra en l’àmbit 
comarcal i l’àrea d’influència. El manteniment de les dates de la mostra a 
principis d’octubre contribueix decididament a fixar la fira en el calendari 
per a bona part del públic assistent, juntament amb el boca-orella i la 
promoció de les xarxes socials.

Les opinions sobre la fira assenyalen de nou l’espai i l’ambientació com 
l’element amb millor valoració - un 8,69 sobre 10 -, amb un 62% els vi- 
sitants que el qualifiquen d’excel·lent, renovant el crèdit del canvi d’ubi-
cació al parc Lluís Companys i redisseny dels espais pel que es va apostar 
el 2022. I un 92% dels enquestats manifesten la seva intenció de tornar 
l’any vinent.

Impacte econòmic
El Cavatast va distribuir en l’edició 2024 més de 19.650 paquets de sis ti-
quets i 8.080 copes, una xifra lleugerament inferior (7% menys en tiquets 
i un 14% en copes) a la del 2023, que situa una projecció de visitants únics 
de 29.403 persones, en la línia dels darrers anys. Des de l’àrea de Turisme 
subratllen que la mostra aposta per avançar cap a una major fidelització 
i millora de l’experiència, preservant la sostenibilitat i capacitat de la fira 
per sobre de la cerca del creixement en visitants. També destaquen l’aug-
ment de la despesa mitjana del visitant que apunta l’enquesta, de 73,1€ 
per persona.

La regidoria de Turisme xifra les despeses de l’organització de la mostra 
en 370.164 euros, amb uns ingressos de 259.000 euros, termes molt simi- 
lars als del 2023. La despesa total en el territori dels visitants al Cavatast 
que apunta l’estudi s’elevaria fins als 2,15 milions d’euros, mentre que les 
xifres globals de l’impacte de l’esdeveniment en termes econòmics totals 
s’estimaria en prop de 4,1 milions d’euros, lleugerament per sobre a les 
de l’any passat. 

El regidor de Turisme, Pedro Campos, explicava que 

Impuls per a la restauració
Les dades obtingudes a l’enquesta reafirmen també que la fira repre-
senta un gran impuls pel sector de la restauració, ja que 8 de cada 10 
enquestats fa algun àpat, sigui a la fira, a Sant Sadurní o als voltants, 
amb motiu de la seva visita al Cavatast.  L’Espai Xocolata Simon Coll i la 
visita als cellers esdevenen de nou com les activitats complementàries de 
referència per als visitants al Cavatast.

Els preus dels tiquets s’apunta com a principal aspecte a millorar per un 
38% dels visitants participants a l’enquesta, a més de l’espai d’ombres i 
descans, i l’oferta gastronòmica, mentre que un 26% considera que no cal 
millorar-ne cap.

 Valoració dels expositors
Els expositors han valorat el Cavatast a l’enquesta amb una mitjana de 
8, subratllant de manera més  positiva aspectes com l’espai, la seguretat 
i l’enllumenat, i assenyalant àmbits amb marge de millora com la gestió 
dels tiquets, l’aparcament, els accessos o la informació al públic. Un 39% 
assegura que ha assolit els resultats esperats a la fira i un 21% que ho ha 
fet per sobre de les expectatives.

El Cavatast consolida la xifra de visitants i el positiu impacte en la 
promoció local i comarcal

" l’estudi econòmic del Cavatast continua reafirmant que la valoració 
de visitants i expositors és molt alta un any més, i que cada euro que 
s’inverteix a la fira té un impacte molt notable al municipi i al terri-
tori. Recollim els aspectes a millorar i esperem poder implementar-ne 
l’any vinent perquè l’experiència i la satisfacció de tothom sigui en-
cara més positiva. 
 "


